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Hulusi Akar’a benim de soracaklarım var

Geçen günlerde Manisa’da bulunan 1. Piyade Er Eğitim Tugayı’nda 3.000’e yakın askerimiz zehirlendi. Bu, ildeki 5’inci,

aynı kışladaki 4’üncü zehirlenme vakasıydı. Hem de son birkaç ay içinde. Üçüncü zehirlenme vakasında maalesef bir

Mehmetçik hayatını kaybetmişti. Böylesi arka arkaya ve çok sayıda askerin zehirlendiği bir durumun cumhuriyet tarihinde

ilk defa olduğunu kesinlikle söyleyebilirim.

Geçmişte TSK’nın parçası olan Jandarma teşkilatında, büyük kısmında kıt’a komutanı olmak üzere 31 yıl görev yaptım.

Bu şekilde büyük çaplı bir zehirlenme olayını ne yaşadım, ne duydum.

Olay ağırlıkla Manisa’da olsa da diğer şehirlerdeki askeri birliklerde de benzer olaylar yaşandı, yaşanmaya devam ediyor?

İnsanlar doğal olarak komutanları sorguluyor, komplo teorileri üretiyor. Haksız da sayılmazlar. Bir kışlada çok nadir

görülen böylesi bir olay olur da siz nasıl tedbir almazsınız, alamazsınız? Hadi ilkini anladık, iki, üç, dört…

Gerçekten inanılası değil.

***

4’üncü olaydan sonra MSB’nı ve Kara Kuvvetleri Komutanı olay yerine gitti. İlkinde alınması gereken tedbirler nihayet

alındı.

Olay büyük, ama kamuoyu yakinen takip ettiği için uzatmayacağım. Yemek firmasına girmeyeceğim. Ayrıntıda şu nasıl

olur, bu nasıl olur da demeyeceğim.

Sadece ilkinde tedbir alınsaydı asla böyle bir şey olmazdı diyeceğim.

Elbette bu sadece basit bir zehirlenme vakası olarak görülemez. Bu sadece o birliğin moral değerlerini değil TSK’nın moral

değerlerini sarsar. Mutfağına bile hâkim olamayan ordu olur mu?

Cephede savaşacak, vatanı uğruna gerektiğinde can verecek askerinin barış zamanında dahi sağlığını, hatta hayatını

koruyamayan bir ordu resmi, ülkede görev yapan bütün askerleri olumsuz anlamda etkiler. Moral değerlerini yerle bir eder.

Sonra da bu ülkenin vatandaşlarının ordusuna olan inancını.

Yani böylesi bir durum dosta güvensizlik, eh düşmana da sevinç ve mutluluk verir.

Esasında yazmak istediğim, bu konuyla bağlantılı başka bir konu.

BUNCA ŞEY OLUYOR SEN NEREDESİN YAHU

Bu olay olurken tabi gözlerim Genelkurmay Başkanını aradı. Ne diyecek, ne yapacak diye. Hani hayatı Atatürk’e küfürle

geçmiş çakma gazetecilere dahi taziyede bulunuluyor, hastanelere ziyarete gidiliyor ya… Bence çok çok önemli, öncesinde

böylesi görülmemiş bir olayla ilgili de bir açıklama, sonrasında Genelkurmay Başkanının bir ziyareti…

Bekledim, beklendi…
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Nerede bu adam filan derken bayramda ortaya çıktı. Siirt’in en sakin ilçesi olan bir önceki ismi Aydınlar şimdiki ismi

Tillo’da bayram namazında imiş.

Harika!

Genelkurmay Başkanının halkla iç içe bayram namazı kılmasının bence hiçbir mahsuru yok! Birileri gibi ezberlerle hareket

etmem. Milli ordunun komutanı camiye gidebilmeli, halkla zaman zaman omuz omuza gelmeli, bayramlaşmalı.

Cemevi’ne de gidebilmeli. Bir derneği ziyaret edebilmeli. Başka ibadet merkezlerine uğrayabilmeli. Bunlar halkla ordu

kaynaşmasını bana göre güçlendirici şeyler. Karşı çıkanlar olabilir… Saygı duyarım… Tartışırız…

Ama… Bir komutanın hepsinden önce “Öl!” emri vereceği askerinin yanında olduğunu göstermesi gerekir değil mi?

Manisa’daki tugayda bunca olay yaşanmış, birkaç aydır hem de cumhuriyet tarihinde olmayacak biçimde. Peki, nerededir

Genelkurmay Başkanı?

Zaten ilki olduğunda tedbir almalıydı, aldırmalıydı… İki, üç, dört… Pes ki pes!

Yoksa artık lojistik konuları tamamen MSB’nin uhdesinde, beni ilgilendirmiyor mu diyor? Böyle söylenebileceğini bildiğim

için yazdım. Ama her asker bilir ki, lojistik olmadan harekât olmaz.

Uzatmayayım…

Bıraktık sorumluluğu, şunu, bunu… O Mehmetçiklerin, o hastanede ziyaretine gittiği, kışkırtıcı yayınları ile tepki çeken Yeni

Akit’in yazarı kadar da mı değeri yoktu…

Bu satırlar yazılırken hala gitmedi ve o Mehmetçiklerin başını okşarken bir poz vermedi. En azından şu yazıdan sonra git

bari derim zat-ı muhtereme! Manisa çok uzak değil! Tillo’dan çok daha yakın!

Ayrıca bu keyfe keder bir durum da değil ki. Bir zorunluluk. Çünkü o, Mehmetçiklerin en büyük komutanı. Komutan olarak

da olandan bitenden, yapılandan, yapılmayandan sorumlu. Dolayısıyla bu olayın da sorumlusu. Komutanlık böyle bir şey!

Ama gördüğüm tam anlaşılmadığıdır…

Yani başarı oldu mu öne çıkıp, sorun oldu mu düşük profil göstermek İç Hizmet Kanununda yazan biçimiyle komutan

özelliklerine uymaz.

***

Gerçi bunları ifade ediyorum ama değil Cumhuriyet tarihi, Türk tarihinde görülmemiş bir olayın yani 15 Temmuz kanlı

kalkışmasının sorumluluğunu taşımayan bir komutandan acaba çok mu şey bekliyorum diye kendime sormadan da

duramıyorum.

Neden böyle söylüyorum izah edeyim.

Malum benim de görüşüme başvurulan bir komisyon kuruldu Meclis’te. 15 Temmuz’u araştırma komisyonu. Oraya o gece

ordunun başındaki Orgeneral Hulusi Akar da çağrılmıştı. Ama milletin iradesini temsil ettiği her daim vurgulanan meclisin

üyelerinin, milletvekillerinin oluşturduğu o komisyona gitmedi Sayın Hulusi Bey. Bu sefer komisyon zorunlu olarak soru

gönderdi cevaplaması için.

Geçen ayın sonunda o sorulara cevaplarını basından takip ettim. Cevapları okuyunca “Yoksa 15 Temmuz’un sorumlusu

ben miyim yahu, bu işi bize yıkmasınlar” diye içimden geçirmedim değil!

Cevapları en kısasından ve önemli olanlarını irdeleyeyim…

HER ŞEYİ GÖZE ALARAK DARBECİLERE KARŞI ÇIKMIŞ

Aynen böyle söylüyor, o gece ordusunun generallerinin yarısı, kurmay subaylarının büyük çoğunluğu, burnunun dibindeki



karargâhının çok büyük bir kısmı, etrafındaki yaveri, koruması vs. olan adamların hemen hepsi kalkışmanın içerisinde

olan bir komutan.

Gülüyorum, ne yapayım yani? 35 yıllık askeri üniforma altında öğrendiklerimizin hiçbiri doğru değilmiş meğer! Güldüğüm

odur!

Yani bugün Manisa’da mutfağa hâkim olamayanlar, dün de karargâhına, en yakınına, etrafına hâkim olamamış…

Neyse…

Sorulara ve verilen cevaplara geçelim…

“MİT’e gelen haberin, büyük planın bir parçası olabileceğini düşündük” diyor, ordunun komutanı. Yani ‘bir kalkışma,

yani daha kapsamlı bir olay, dahası muhtemelen darbe girişiminin olabileceğini değerlendirmişler.’ Bu da harika!

Bundan daha önemli ne olsun! Bence seferberlik yani savaş haline yakın bir durum. Belki de daha önemli. Çünkü düşman

içerde. Bir cunta, ordu içinde kalkışmaya hazırlanıyor. Silahlar konuşacak, muhtemel kan akacak. Öyle Manisa’daki

zehirlenmeye de benzemeyecek büyüklükte bir durum söz konusu yani.

Ne yapılmış? Hemen hava sahası kapatılmış. Bu da güzel! Alınması gereken önemli tedbirlerden biri.  Savaş ilanından

sonraki en önemli karar.

En çok kimi ilgilendiriyor? Hava ile ilgili olduğuna göre Hava Kuvvetleri Komutanını. O nerede? Düğünde. Yani bir

kalkışma olabileceğini değerlendiriyoruz, çok önemli bir karar alıyoruz, ama bunun uygulamasını sağlayacak yegâne

kuvvetin komutanı olayın dışında.

Komisyon sormuş; “Başta Hava Kuvvetleri Komutanı olmak üzere kuvvet komutanlarına direkt emir verdiniz mi?”

Cevap, “Hayır!” Sebebi? “Çünkü bugüne kadar operasyonel bir emri direkt ilettiğim vaki değildir. Emrimi SKKHM (Silahlı

Kuvvetler Komuta Harekât Merkezi) verdim. O iletmiştir. Biz de böyle bir teamül ve usul yok!” Buyurun buradan yakın!

Demezler mi adama ne usulü kardeşim, bu herhangi bir operasyonel durum mu ki? Senin ortalığı ayağa kaldırman gerekir.

Birinci astın olan kuvvet komutanlarının dikkatini çekmen için bizzat onları araman, arkasından Başbakan ve

Cumhurbaşkanına haber vermen gerekmez mi? Böylesi olağanüstü durumda, protokol kurallarıyla, teamüllerle, usullerle

uğraşılır mı?

Gerçi Genelkurmay Başkanı teamül, usul filan dese de aslında Ankara’daki kolordu komutanı Metin Gürak’a “Etimesgut’a

git ve hiçbir zırhlı aracı dışarı çıkartma emrini verdim” diyerek usulü, teamülü önemsemediğini ortaya koyuyor. Diğer

türlü SKKHM, Metin Paşa’ya da aynı emri iletebilirdi.

Nereden baksan çelişki…

Komisyon yazıyla soruyor; “TSK içinde FETÖ örgüt mensubu olduğunu tespit ettiniz mi? Bu örgütle mücadele

kapsamında ne gibi bir girişiminiz oldu?”

Yazılı cevap; “… Devletin yürüttüğü mücadele bizim de kurumsal anlamda azami dikkat ve hassasiyetle içinde yer

aldığımız bir mücadeledir.”

Hımm, bu ifade bana birden futbol topunu hatırlattı nedense. Yeni çıkmışlardan. Oldukça hafif. İstediğin kavisi eskiye

oranla daha güzel verebiliyorsun, daha iyi yuvarlıyorsun... 

Cevap devam ediyor; “Bu çerçevede YAŞ’ta değerlendirmeye girecek bütün general/amiral ve albaylar MİT’e ve

EGM’ye sorulmak suretiyle ciddi çalışmalar yapılmıştır.”

Ee başka? Başka bir şey yok! Bütün mücadele bu!



Yahu bu her Askeri Şura öncesi yapılması gereken olağan bir şey. Rutin bir iş. “Bu mudur böylesi devasa örgütle

mücadele” diyeceğim, ama bu “ciddi çalışmaları” ciddiye almış olurum o zaman diye geri duruyorum.

Sadece gülüyorum ülkemin ordusunun geldiği duruma, yüreğime akıttığım gözyaşlarımla…

Komisyon sormuş; “FETÖ’nün TSK’ya sızmasının fark edilemeyişinin sebebi nedir?”

El cevap, “Fark edilemeyişi söz konusu değil. En üst risk olarak tanımladık. Bu yapının kendini gizlemek suretiyle

(açıktan yapaydı bari) sızarak, işi darbe ile seçilmiş hükümeti devirmeye, TSK’yı kontrol altına almaya cüret etmesi,

sadece bizim değil, diğer devlet kurumlarının da beklemediği bir durumdu.”

Sosyal medyada “emoji” diyorlar ya, kabartma şekilleri. Kızan adamlar, gülen kafalar. Buraya dişlerini en çok

göstereninden koyacağım mümkün olsa.

YANGIN VAR DEDİK HORTUM BİZE TUTULDU…

Hulusi Bey’e hatırlatalım, Odatv’nin arşivleri ortada. 2016 başında başlamışız bu FETÖ alçaklarının darbe yapabileceğini

yazmaya. Hatta ona da gömlek biçtiklerini belirtmişiz. Tedbir al, milletin gönlündeki yerinde kal, sana biçilen gömleği

parçala demişiz… Örneklerle anlatmışız.

Sonra tabii ki tedbir almış Hulusi Bey. Alkışlanacak, çok kapsamlı bir tedbir. Bendenizin, sanırım yazdıklarımdan dolayı,

gerekçesiz biçimde, askeri tesislere girmesini yasakladı. Ben, başka bir tedbir göremedim. Görünüşte alınan tek tedbir bu

gözüküyor.

Sonra baktım olmuyor, bu adamların örgütlenmelerini olaylarla açıklayarak anlattığım “Ağacın Kurdu” kitabını yazdım.

2016 yılının Mart sonunda piyasaya çıktı.

Sadece orada yazılanlarla ilgili işlem yapmaya başlasaydı bu kalkışma olmazdı. Yine tedbir alındı tabi. Kitabı çürütmek

için kıt’alara yazılar yazıldığını ve beni mahkemeye vermek için kapsamlı hazırlık yapıldığını, bunun için eski asker bir

avukatın tutulduğunu öğrendik gayrı resmi kanallardan.

İkaz yazılarımdan sonra Hulusi Bey’in ismini vererek, “Sen bizim sevgili komutanımıza nasıl laf söylersin” diyerek beni

tehdit eden, küfürler sallayan, tabi sahte isimli yüreksiz parazitlerden e-postalar, mesajlar, mektuplar aldım. Yazanlar tabi

gerçek isimlerini yazamayacak kadar korkak ve alçaktılar.

Ama kaçırdıkları üsluplarından asker (sözde) ve FETÖ’cü oldukları o kadar belliydi ki. Beni çok iyi tanıdıkları da ortadaydı.

Neleri göze alabilecek biri olduğumu bildikleri halde aylarca huzurumu kaçırmaya çalıştılar. Onların Hulusi Beyi

korumaktaki meramını anlamaya çalışıyordum ki, 15 Temmuz oldu…

Her şey ortaya çıktı. Haklılığımız tescillendi. Keşke haklı çıkmasaydık tabi.

Böylece o yüreksiz parazitler, Fetullah’ın askerleri, ilk gerçek savaşı kaybettiler. Hep pusuyla, hep kumpasla, hileyle,

iftirayla, her türlü desiseyle karşısındakileri alt etmeye alışmış bu örgüt, ilk gerçek saha tecrübesini mağlup oldu. Ülkeyi bir

çıkmaza sokup gömmeye çalışıyorlardı ki kendileri gömüldü.

Peki, Hulusi Beyefendi’ye şimdi “buraya kadar (15 Temmuz) ne yaptın sen abi” diye sorsak? Aldığın sadece bir somut

tedbiri söyle! 2017 Şurasında “ona sorduk buna sorduk” olaylarının iç yüzünü biraz biraz bilen biri olarak da soruyorum

bunu. Bunun tedbir olduğunu söylemek halaya dayı diye çağırmaya benziyor. Kusura bakmayın aklıma başka bir şey

gelmedi.

Biz yangın var diyoruz, baksa görecek, bakmayıp bizim üzerimize tutuldu yangın hortumu… Bu arada az daha memleket

yanıyordu.

Ben, askeri okullardaki olaylar bilinmesine rağmen niçin tedbir alınmadı, Bir yıl boyunca İzmir Başsavcı vekili Okan



Bato’nun ve diğer savcıların FETÖ yapılmasıyla ilgili komutanlığa gönderdiği onlarca fezlekeye neden cevap verilmedi,

neden yazdığım kitapla (Ağacın Kurdu) ilgili kapsamlı bir soruşturma yapılmadı gibi sorular sormayacağım. Anlamı yok

artık!

Unutmadan ekleyelim, TSK’daki yapılanmayla ilgili bir diğer kitabı da 2015’te, gazeteci Yavuz Selim Demirağ “İmamların

Öcü” adıyla çıkarmış, o da mahkemelik olmuştu. Yani Necdet Bey döneminde de Hulusi Bey zamanında da, kim “yangın

var!” dese ona yüklenildi. Tu kaka edildi. Neden acaba?

***

Son söz olarak Sayın Hulusi Bey’e şunları söylemek isterim; öncelikle komisyonun sorularına verdiğiniz 15 Temmuz

gecesini, çok aydınlatıcı(!) ve kapsamlı açıklamalarınızla(!) şüpheye yer bırakmayacak şekilde aydınlatmışsınız(!)

Hele sonunu pek mükemmel bitirmişsiniz. Tabii ki haddim değil ama olsun, tebrik etmeden duramam.

Şöyle demişsiniz; “TSK’nın şehit ve gazilerinin kanı pahasına büyük kahramanlık ve fedakârlıkla kazandığı haklı

itibarına bir günde kara bir leke süren bu hainlerin yaptıkları asla unutulmayacak.”

Oturun ağlayın yani! Öyle böyle değil!

Ama, fakat, lakin… Zat-ı alinize, o “TSK’ya bir günde sürülen kara lekeden” önce yapmadıklarınıza, o gecenin sorumlusu

sanki bir başkasıymış gibi davranmanıza ne diyeceğiz? İşte bendeniz onun cevabını bulamıyorum.

Bakınız FETÖ’cü sırtlanlar, pervasızca süre tanıdılar şahsınıza 1 Ağustos’a kadar. Ne diyecekler acaba? Sonrasında siz ne

diyeceksiniz? O güne kadar neler yapacaksınız?

Gerçekten bütün kamera görüntüleri ortaya çıksa, örneğin Akıncılar Üssü’ndekiler, nasıl bir resim çıkar ortaya acaba?

Komutan sorumluluğunun gereği derhal yerine getirilmelidir! Türk kamuoyu adına talebim budur!                                  

Mustafa Önsel

Odatv.com

Mustafa Önsel
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TESUD Başkanına neler soruldu?

30.06.2021

Dr. Hüseyin Nazlıkul, M.D. PhD.

Hastalıklara karşı direnç nasıl artırılır

03.10.2021

Salih Seçkin Sevinç

Pandemi bahaneleri oldu... Restoranlar bizi ya…

03.10.2021

Rafael Sadi
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O kritik ziyaretin arka planı
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Yusuf Yavuz

Yeni plan devrede
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Soner Yalçın

Tehdit etmeyin
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Tunus'un foncuları

28.07.2021

Soner Yalçın

Erdoğan'ın öfkesinin sebebi

26.10.2021

Sami Menteş

Milli Eğitim Bakanı yalan söylüyor
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Soner Yalçın
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